
  2014. 07. 13. 

  A 39 

1

 

ÉVKÖZI 15. VASÁRNAP                          A év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 55,10-11 – Róm 8,18-23 – Mt 13,1-23 

Példabeszéd a magvetőről  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! 
Örülök, hogy együtt ünnepelhetünk ezen a vasárnapon is. Jézus azért hív ide bennünket, mert 
gazdagítani akarja az embert. Jézus nagyon szívesen használ természeti képeket, amikor 
valami nagy igazságot a lelkünkre akar kötni. Jézus nagyon jól tudta, hogy az ember a 
természetbe ágyazottan éli az életét. Ezért is vesz onnan példázatokat, mert ezek biztos, hogy 
az emberek számára ismertek. Abban az időben más körülmények voltak, de mindig élők és 
az emberhez szólnak ezek a példázatok. 
 

Az ember maga is a természet szeretője. A nyári időszak is erről szól. Azért is vagyunk ilyen 
kevesen, - többek között, - mert a városi ember, ha csak teheti, megy ki a természetbe. Azok 
az apró próbálkozások, amikor az embernek csak egy virágládányi van a balkonon a 
természetből, ez is szól az emberről és az emberhez. Ilyenkor meg, ha csak tehetik az 

emberek, mennek ki a természetbe, a hegyekbe, erdőkbe, a vizek mellé, mert a természet 
fontos nekünk. 
 

A mai példázat kapcsán arra gondoltam, hogy nagyon tanulságos utat mutatnak nekünk a 
mezőgazdaságban dolgozók. Ne mondjuk, hogy a parasztok, mert a mezőgazdaságban 
dolgozók talán minden foglalkozásnál inkább elkötelezett emberek. A növényeknek nem lehet 
azt mondani, hogy elaludtam. Az állatokat nevelő ember nagyon jól tudja, hogy nem lehet azt 
mondani, hogy most éppen nincs kedvem foglalkozni veletek. Mindenki más ilyen 
kifogásokat találhat.  
 

A mi életünk a természettel nagyon összetartozik. Jézus nem a természettel kapcsolatos 
ismeretterjesztő, hanem arra használja fel a képeket, hogy nagyon fontos igazságokat kössön a 
lelkünkre! Én is azért vagyok itt vasárnapról-vasárnapra, mert ezt a mennyei vetést szeretném 
valamiképpen ma is folytatni! Jézus a magvető és azt akarja, hogy ma is legyenek, akik ezt a 
küldetést betöltik!  
 

Legyenek, akik a mennyei magvakat szórják, 
mert ezek a magvak hozzák azt az életszemléletet, amit az Isten vár tőlünk! 

 

 

Szentbeszéd 

Minden vasárnap mennyei vetés! 

Jézus az igehirdető! 

A pap Jézus művét folytatja! 

 

Kedves Testvérek! 
Jézus szívesen használta a természet képeit, de ezekkel nem, mint mezőgazdasági szakember 
akart megnyilatkozni. Mélyebb és a mi életünk formálása, alakítása szempontjából sorsdöntő 
üzenete van számunkra! Itt legsajátosabban a mi emberi életünkről van szó! 
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Az isteni szavak,  
ahogy Jézus mondta, a magok,  

azok az igazságszemek,  
amiket Jézus a lelkünkre akar kötni!  

 

Ha ezek az igazságok belénk gyökereznek, 
 akkor átalakul az életünk! 

Jézus ezt akarja!  
Ez a megváltás, a mi emberi életünk átalakítása! 

 

Jézus ezzel kapcsolatosan is mondta, amikor a kafarnaumi zsinagógában először megszólalt: 
„Elérkezett hozzátok az Isten országa!” 
 

A magvetés, a mennyei vetés  
Isten országának az igazságát hirdeti! 

 

Kettős állampolgárok vagyunk! 
Jézus azt akarja, hogy mi rádöbbenjünk: kettős állampolgárok vagyunk! Ennek a földnek a 
polgárai vagyunk és Isten országának is a polgárai! Az természetes, hogy ennek a földnek a 
polgárai vagyunk, mert ide születtünk.  
 

Az ember földi életében  
igyekszik formálni, alakítani az életét úgy, 
hogy növekedjen.  
Így is mondhatnám: fölfelé tör!  

 

Az Isten országa, 
 ami Jézussal érkezett, fölülről száll alá! 

 

Jézus ezt a nagyon találó képet használja: az eső, a hó dolgavégezetlenül nem tér vissza, 
hanem megöntözi a földet, életet teremt! Valamiképpen így van az Én igémmel is, - mondja 

Jézus, - abban az esetben, ha az ember befogadja az ő igazságait! A megváltás által mi Isten 
országának a polgárai leszünk! A kettős állampolgárságnál bizonyos ismereteket elvárnak 
azoktól, akik ezt föl akarják venni. Valami ilyenről van itt is szó.  
 

Vannak igazságok,  
az Isten országának igazságai,  
amikkel nekünk szembesülni kell,  
ha az Isten országába akarunk tartozni! 

 

Az egész emberi történelmünk e körül a kérdés körül forog. Belesüllyedünk-e a csak e 

világba, amely tart eddig, amaddig, mindenkinél különböző ideig. Vagy itt, ebben a világban 
valamiképpen már az Isten országában élünk! Ez az egyetlen kiút, higgyék el! Az Isten 

országa vagy valamiképpen elérhető az emberek számára, vagy – azt mondanám, - 

föladhatjuk. 
 

Az Isten országa: szeretet, béke és öröm! 
Mi az Isten országa? Jézus mondta: elhoztam! Jézusban a legsajátosabban itt van! Mi az Isten 

országa? Szent Pál apostol, a népek apostola így fogalmazza meg: 
Az Isten országa: szeretet, béke, öröm! 
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Ez a három igazság a meghatározó, 
ezek által van itt az Isten országa! 

 

Mi a szeretet?  
Az ember megfeledkezik magáról és önzetlenül a másik emberért él! 
Mit jelent nagyon egyszerűen a béke?  
Az ember, aki békét akar, a rosszat nem rója föl! Tud megbocsátani! 
Öröm az, amikor valaki egyszerűen örül a jónak!  
Drukkol azért, hogy minél több jó valósuljon meg mások által, ő általa! 
 

Isten hisz a mag erejében! 
Gondoljuk csak el, ha ezek lennének a meghatározók! Jézus ezt a világot hozta el, ezt a fajta 
gondolkodást akarja megjeleníteni a mi életünkben. Használja a magvető képét, ami 

önmagában is izgalmas, mert kiderül belőle, milyen nagystílű az Isten! Hol vagyunk mi, 
kicsinyes emberek?  

 

Pazarlóan gondoskodó az Isten!  
Szórja a magot és nem azt nézi csupán,  
hogy pont oda hulljon, ahol jó termés lesz!  
Jut is, marad is, - mondhatnánk!  

 

Isten hisz a mag erejében! 

Csak egy feltételnek kell teljesülni, hogy a mag jó földbe hulljon! 

 

Isten velünk szemben is ilyen nagylelkű!  
Isten jónak teremtette a mi szívünket!  
A mi jónak teremett szívünkbe  
hullik az igazság, az Isten igéje,  
ezért biztos, hogy a szívünk átalakul!  

 

Nem leszünk önzők, kárörvendők, a rossz szolgái! Ebben az esetben az ember sikertörténetet 
mondhat magáénak! Sikeren az Isten által értékelendő igazságot hangsúlyozom!  
 

Az Atya Jézus Krisztust bevonja a példabeszéd magyarázatába és Jézus nevében felolvassa az 
evangéliumból a magyarázatokra vonatkozó részt. Máté 13,10-23. 

 

Isten országa egy jobb világot hoz! 
Jézus hisz a magban, a magban lévő csíraerőben, a magban lévő életerőben! Ezért az elvetett 
mag valamilyen termést biztosan hoz! Jézus hisz az Isten igazságában! Ha szívünk befogadja 

az Isten igazságait, akkor átalakul a szívünk, akkor megváltozunk! Olyanok leszünk, mint 
az Isten országának polgárai, nagylelkűek, áldozatkészek, megértők, minden jónak örvendező 
emberek. Ha az ember eljut idáig, akkor egy új világba csöppenünk! Szíve mélyén 
mindegyikünk ebbe a világba vágyakozik! 
 

Isten hatalmas, Isten erős! Ellenkezhetünk Istennel, semmibe vehetjük üzenetét, lehet beszélni 
a köves talajról, az útról, a tövises világról. Aki vette a bátorságot, beengedte szívébe Isten 
igazságát, az menthetetlenül átalakul, megváltozik! Más emberi életet fog élni! Jézus ezért 
jött! Különben, ha ezek az értékek eltűnnek a világunkból, akkor idegenek leszünk 
egymásnak, nem lesz otthonunk ez a föld. Lesznek bizonyos értékeink, amik miatt mások 
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tömjéneznek bennünket. Lesznek bizonyos kincseink, amiket örömünkben nézegetünk, de 
valójában egymással nem tudunk mit kezdeni. Isten egymásnak ajándékoz mindegyikünket!  
 

Ha igazán akarjuk a világ jövőjét, a jobb világot, 
akkor nekünk kell megváltozni, jobbá lenni, 

akkor a világ is jobb lesz körülöttünk! 

 

Ma nem könnyű Isten igéjének a helyzete ebben a világban, mert a modern ember a szemében 
él. Látni akar, a képek világában él. Nem szeret hallgatni, mást meghallgatni. Nem szereti 

igazából a szót hallgatni, meghallani. Az emberek kiábrándultak a szavakból. Ez is lehet 
ennek magyarázata. Valójában ez modern szemlélet. A legegyszerűbb információszerzés a 
képen keresztül történik. A nehezebb információszerzés a hallásból történik.  
Isten igazságai halláson keresztül jutnak el hozzánk, másképpen nem!  
 

Ebben a világban, tudatában annak, hogy ilyen világban élünk, 
nagyon fontos, hogy magunkévá tegyük 

 az áldott Magvető szemléletét és Isten igazságait, 
mert szeretnénk jobb világban élni! 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Nemcsak Jézus a magvető és nemcsak a papok feladata a vetés, hanem 
Önöké is, mert Jézus mindenkit küld az evangélium örömhírével: 
 

Menjetek el az egész világra, 
vigyétek el az embereknek az igazság magvait! 

 

Mahátma Gandhi egy fogadáskor a keresztény misszionáriusoknak a következőt mondta: Ha 
Önök evangéliumot akarnak hirdetni, akkor ezt az életükkel mutassák meg. Vegyenek példát 
a rózsától. A rózsa úgy hirdeti az evangéliumát, hogy illatozik. Önök legyenek az életük 
példájával evangéliumi hirdetők! Isten támogatását kérjük ehhez!                    

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Az áldással befejeződik a szentmise. Ezt az áldást megkülönböztetett 
figyelemmel szeretném küldeni Fónai Jenőnek. Isten éltessen! A te életedben igazolódik: 
ember tervez, Isten végez! Téged az emberek legszívesebben megöltek volna, halálra is 
ítéltek. Isten másképp gondolta. Isten úgy akarta, hogy tovább élj közöttünk itt a földön. 
Örülünk, hogy itt vagy velünk, Isten segítse tovább az életedet! Köszönjük az áldozataidat, a 
nemzetünkért hoztad ezeket a hatalmas döntéseket! Köszönjük! 
 

A kedves Testvéreknek is szeretném ezt az áldást közvetíteni jézusi stílusban. Azt mondtam, 
hogy Jézus nem mezőgazdász. Valahol azt olvastam, hogy 28 búzaszem van a kalászban. 
Jézus ilyeneket mond, hogy legyen százszoros, hatvanszoros, harmincszoros a termésetek. Ha 
a harmincszoros megvan az már százszoros nekünk, a többi meg mind ráadás. Mindenkinek 
azt kívánom, hogy sikerüljön ez a termés! Minket nem aratni küldött az Isten, ezt se felejtsük 
el. Mink magvetők vagyunk egész életünk során és kínlódunk, hogy valami kis termés 
összejöjjön. A Szentírásban olvassuk, majd jönnek az angyalok, aztán aratnak. Ez nagy titok!  


